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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A magyar oktatás, egészségügy és szociális szféra 
helyzetét látva nem gondolja, hogy a kormányzásuk 12 éve alatt a sportra elköltött 4545 
milliárd forintnak legalább egy része jobb helyre is mehetett volna?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az mfor.hu portálon megjelent „Akár négy olimpiát is rendezhetnénk abból, amit sportra költöttek
az  Orbán-kormányok„  című  cikkben  arról  írnak,  hogy  „a  kormányfő  már  a  2010-es  második
hatalomra  kerülésekor  leszögezte,  hogy  a  sport  számára  kulcsfontosságú,  stratégiai  ágazatként
tekint rá.”:

„Míg  2011-ben  az  Orbán-kormány  a  költségvetésben  61,1  milliárd  forintot  fordított  a  sporttal
összefüggésben,  ez  2022-re  majdnem  a  hatszorosára  növekedett,  411,2  milliárdra.  Noha  a
növekedés  egészen  sokkoló,  nem a  2022-es  volt  a  rekordév,  hiszen  2020-ban,  a  Covid-járvány
kitörésének évében a 610 milliárd forintot is elérte a kiadás.  És ebben még nincs benne az az
összeg, ami a tao miatt nem folyik be a költségvetésbe. A vizsgált időszak első és utolsó évét tekintve
38,4 milliárd és 134,1 milliárd forintról beszélhetünk. 

Összesítésünk szerint 2011 és 2022 között közvetlenül a költségvetésből 3292 milliárd forint ment a
sport  területére,  míg  tao-támogatás  címén  ebben  az  időszakban  1253  milliárd  forint  került  a
sportszervezetekhez és ezzel együtt esett ki a büdzséből. Vagyis a kormány teljes sportköltése 4545
milliárd forintot tesz ki.

(…)

Mindezt pedig érdemes összevetni az elmúlt évek talán két legelhanyagoltabb, ám ennek ellenére a
társadalom  és  a  jövő  szempontjából  két  legfontosabb  területével:  az  egészségüggyel  és  az
oktatással.   Az így kirajzolódó kép pedig meglehetősen kiábrándító helyzetről árulkodik, ugyanis a
két ágazatnak nincs olyan területe,  mely legalább megközelítőleg annyival több forráshoz jutott



volna, mint a sport. Sőt, az oktatásban a számok kritikus helyzetről árulkodnak. 

(…)

Összesítésünkben is világosan kirajzolódik, milyen vitatható mértékű figyelmet és forrást fordított
az Orbán-kormány az egyik kedvenc területére, a sportra. Amivel persze önmagában még nem is
biztos, hogy baj lenne, ha... Ha a széles körben hasznos területek is érdemben fejlődni tudtak volna
és  nem  lennének  forráshiányosak.  Ha  gazdasági  kihívásokkal  terhelt  időkben  a  megfelelő
területekre mentek volna források, ám például láthattuk a Gyármentő Program nyertesein is, hogy a
kormány több esetben is a hozzá közel álló cégeket, vállalkozókat segítette meg, de említhetnénk itt
a Kisfaludy-programban kiosztott támogatások körüli visszásságokat is. Nem lenne baj a sportra
fordított  bődületes  pénzmennyiség,  ha nemcsak úgy  "jövögetnének" itt-ott  egész  szép  sikerek  és
eredmények, hanem tényleg felnőtt volna az a generáció, mely leveri a nemzetközi mezőnyt.”

 

Kérdezem Önt:

A  magyar  oktatás,  egészségügy  és  szociális  szféra  helyzetét  látva  nem  gondolja,  hogy  a
kormányzásuk 12 éve alatt a sportra elköltött 4545 milliárd forintnak legalább egy része jobb helyre
is mehetett volna?

 

Budapest, 2023. október 28.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

2 


